

**POLAND SHELTER, HOUSING & ACCOMODATION SECTOR - CASH FOR RENT WORKING GROUP**  
**POLSKA - SEKTOR DS. MIESZKALNICTWA I ZAKWATEROWANIA –**  
**GRUPA ROBOCZA GOTÓWKA NA WYNAJEM**

Meeting details / Szczegóły spotkania	
Date and time	19.01.2024 / 14:00
Co – lead	IOM / Habitat for Humanity
Coordinators - Emails	Alicja SZCZUTOWSKA <a href="mailto:aszcutowska@habitat.pl">aszcutowska@habitat.pl</a> , Paulina KACZMARSKA <a href="mailto:pkaczmarska@iom.int">pkaczmarska@iom.int</a>
Agenda	
<p><b>EN</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Updates <ul style="list-style-type: none"> <li>- Partners updates: activities implemented and planned, key challenges (30')</li> </ul> </li> <li>2. Technical discussion <ul style="list-style-type: none"> <li>- Cash for rent Working Group ToR – final feedback from partners (10')</li> <li>- Presentation of mapping document drafted by Przemek Stachura from PCPM with discussion (20')</li> </ul> </li> <li>3. AOB</li> </ol> <p><b>PL</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Aktualizacje informacji <ul style="list-style-type: none"> <li>- Aktualizacja od partnerów: planowane i realizowane działania, wyzwania (30').</li> </ul> </li> <li>2. Dyskusja techniczna <ul style="list-style-type: none"> <li>- ToR Grupy Roboczej Gotówka na Wynajem – finalizacja dokumentu (10')</li> <li>- Prezentacja dokumentu mapującego partnerów zaproponowanego przez Przemka Stachurę z PCPM (20')</li> </ul> </li> <li>3. Inne</li> </ol>	
Participants	

NB	Name & Surname	Organisation	email
1	Altuna Soylemezoglu	IFRC	Altuna.SOYLEMEZOGLU@ifrc.org
2	Alicja Szczutowska	Shelter Sector	Aszczutowska@habitat.pl
3	Paulina Kaczmarska	Shelter Sector	Pkaczmarska@iom.int
4	Anton Korolov	Stowarzyszeni Mudita	anton.korolov@stowarzyszeniemudita.onmicrosoft.com
5	Attallah, Robert	SCI	Robert.Attallah@savethechildren.org
6	Chumakova, Kateryna	SCI	Kateryna.Chumakova@savethechildren.org
7	Julia Olijnyk	Diakonia	julia.olijnyk@diakonia.org.pl
8	Marcin Maryl	Habitat for Humanity	mmaryl@habitat.pl
9	Przemek Stachura	PCPM	pstachura@pcpm.org.pl
10	Marcin Macenowicz	UNHCR	macenowi@unhcr.org
11	Hanna Proszowska	PAH	hanna.proszowska@pah.org.pl
12	Mateusz Jelinek	Diakonia Polska	mateusz.jelinek@diakonia.org.pl
13	Jacek Kulikowski	PCK	Shelter.PolishRedCross@ifrc.org
14	Ola Kistowska	R2P PL	a.kistowska@r2p.ngo
15	Olena Vaidalovich		
16	TUTOV Egor	IOM	etutov@iom.int
17	YUNUSAKHUNOVA Kibriyo	IOM	kyunusakhuno@iom.int

**Summary of discussions and agreements/ action points // Podsumowanie dyskusji / uzgodnione działania**

Agenda	Discussion / Dyskusja	Comments & Actions / Komentarze i działania
1.	<p><b>Partners Updates / Informacja o działaniach partnerów</b></p> <p><b>IFRC/PCK (Jacek/Altuna):</b> from first edition of the programme, that was finished, out of 140 in whole country we reached to 87 who received additional 3 tranches. Payment in Feb 2024. Condition is proof of payment for payments. For evaluations we managed to reached to participants in Łódź. We will share report once it's finalized. Safe Homes project we are still implementing.</p> <p><b>PAH (Hanna):</b> continuing social inclusion project. Planning to cover 70 HH, working in Olsztyn, Toruń &amp; Bydgoszcz. Additional 12 in Olsztyn, 4 in Bydgoszcz &amp; 5 in Toruń. Last week our teams were signing</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>Altuna from IFRC is ending her contract, Jacek will take over</li> </ul>

	<p>contracts. I promised you feedback after first round, but our MEAL person is on sick leave this week, she will be able to join next week to share lessons learned/feedback.</p> <p><b>SCI (Robert):</b> we are still bit late in initiating programme, but we are aiming to start in next month. We have 135 HH targeted, we will start focus on Lubleskie in the beginning. Additionally people from Belarusian border and either in close or open camps. New SCI member – Katerina, new PM. She will be attending our meetings.</p> <p><b>Diakonia (Mateusz):</b> we closed registration, everyone is on board, we are focusing on livelihood programme - still the registration is open. We are inviting also CfR beneficiaries to apply for livelihood programme. We will have next round of CfR later this year.</p> <p><b>HfH (Marcin):</b> we will start using CfR in Step into your home project. We are scaling up this project this year, we will be able to support app 300 families. We already started with other services, but CfR will be launched soon.</p>	
	<p><b>IFRC/PCK (Jacek/Alatuna):</b> z pierwszej, zakończonej edycji programu, dotarliśmy do 87 gospodarstw ze 140 na terenie kraju i przekazaliśmy im dodatkowe 3 transze. Ostatnia płatność będzie w lutym. Warunkiem jest przedstawienie dowodu opłaty. W kwestii ewaluacji, dotarliśmy do 19 gospodarstw z 30 w Łodzi, podzielimy się wnioskami z ewaluacji. Nadal wdrażamy projekt „Safe Homes”</p> <p><b>PAH (Hanna):</b> kontynuujemy projekt włączania społecznego, 70 gospodarstw z Olsztyna, Bydgoszczy i Torunia. Ostatnio zidentyfikowaliśmy 12 w Olsztynie, 4 w Bydgoszczy, 5 w Toruniu. W ubiegłym tygodniu nasz zespół terenowy podpisywał kontrakty z rodzinami. Obiecałam wam przedstawić wyniki ewaluacji pierwszej rundy, ale nasza koordynatorka MEAL jest nieobecna w tym tygodniu. Podczas następnego spotkania już na pewno będziemy mogły wam pokazać raport</p> <p><b>SCI (Robert):</b> jesteście opóźnieni we wdrażaniu tego programu ale plan jest zacząć w przyszłym miesiącu. Mamy 135 gospodarstw, najpierw skoncentrujemy się na Lubelskim a następnie na osobach przekraczających granicę z Białorusią, z otwartych i zamkniętych ośrodków. Przedstawiam również Katerinę, nową koordynatorkę projektu, która będzie uczestniczyć w spotkaniach.</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Altuna z IFRC kończy swój kontrakt, Jacek z PCK przejmuje program</li> </ul>

	<p><b>Diakonia (Mateusz):</b> zamknęliśmy rejestrację, mamy już wszystkie gospodarstwa domowe i teraz koncentrujemy się na wdrażaniu projektu wsparcia ekonomicznego gdzie rejestracja nadal jest otwarta. Zapraszamy do udziału w nim także beneficjentów z programu gotówka na wynajem. Później w 2024, będziemy mieli drugą rundę naboru do gotówki na wynajem</p> <p><b>HFH (Marcin):</b> będziemy używać gotówki na wynajem w naszym projekcie „step into your home”. Zwiększymy liczbę beneficjentów ponieważ udało nam się pozyskać dodatkowe finansowanie. 300 rodzin będzie objętych wsparciem. Już realizujemy inne działania w ramach projektu ale gotówka na wynajem zostanie włączona w najbliższym czasie.</p>	
<b>2.</b>	<b>Technical discussion</b>	
	<p><b>Cash for rent Working Group ToR – discussion based on final draft</b> Final draft approved – will be uploaded to the Shelter Share Point &amp; shared with coordination team.</p>	
	<p><b>Gotówka na Wynajem – ToR Grupy Roboczej, dyskusja dotycząca proponowanego dokumentu</b> Ostateczna wersja zaakceptowana, dokumenty będą przekazane do koordynacji oraz umieszczone na Sharepoint sektora Shelter</p>	
	<p><b>Presentation of reporting document drafted by Przemek Stachura from PCPM (10') – mapping of partners</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Two meetings ago I was presenting a draft of this document but today I have more advanced version, prepared after discussion with Paulina &amp; Alicja</li> <li>• The idea is to have such tool, like 5W. we tried to make it compact and efficient so it's clear for everyone.</li> <li>• Next week we will share the form so that you can all update it. It's a google form, once it's finalized it will be an non-editable excel.</li> </ul> <p>Presenting all sections &amp; points for discussion</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Maybe it would be good to share word document for more comments in editable version?</li> <li>• There will be another, identical questionnaire but with note it's UPDATE. You will be able to add/change only in selected sections with your updates. In the final excel those changes and when they were made, will be visible.</li> </ul>	<p><b>Robert:</b> can you clarify one point on first page: end of programme question is misleading with the last section. Percentage, we might have different volume, can we select closest range? Or we can have more options? <b>A:</b> maybe we can have 100%, 0% as fixed and then from 99-75 &amp; 74-50 etc... <b>Q:</b> it's great to see the additional support question</p>
	<p><b>Prezentacja dokumentu raportującego zaproponowanego przez Przemka Stachurę z PCPM (10') – mapowanie partnerów</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Dwa spotkania temu pokazałem wam ten dokument we wstępnej wersji, dziś mam wersję bardziej zaawansowaną, po dyskusjach z Pauliną i Alicją</li> </ul>	<p><b>Robert:</b> czy możesz doprecyzować punkt z zamknięciem programu na pierwszej stronie i na ostatniej? Czym się różni?</p>



	<ul style="list-style-type: none"><li>• Główna idea to stworzenie bazy danych jak 5W, która będzie kompaktowa i łatwa w użytkowaniu dla wszystkich</li><li>• W przyszłym tygodniu prześlę wam tę ankietę abyście mogli ją uzupełnić. Jest w formie ankiety google która po zakończeniu tworzy nieedytowalny plik excel ze wszystkimi odpowiedziami Prezentacja wszystkich sekcji i pytań</li><li>• Może byłoby to dobrym pomysłem aby przesłać wam dokument w edytowalnej wersji word do waszych komentarzy i uwag?</li><li>• Po zakończeniu pierwszej rundy ankiet, będzie udostępniony drugi kwestionariusz z adnotacją AKTUALIZACJA. Pozwoli on na dodawanie zmian tam gdzie one miały miejsce i będą one widoczne, wraz z informacją kiedy zostały wprowadzone</li></ul>	<p>A co jeśli mamy inne wartości procentowe niż te wymienione? ODP: może zostawimy 100 i 0 % a w reszcie dodamy przedziały 99-75% 74-50 itd. R: świetnie że dodaliśmy pytanie o dodatkowe wsparcie udzielane beneficjentom</p>
<b>3.</b>	<b>AOB / INNE</b>	
	<ul style="list-style-type: none"><li>• Next Wednesday we are having a meeting with small group of technical people to discuss technical guideline and work on harmonized approach SOP. We aim to get back to you all with some propositions ASAP.</li><li>• Reminder: we have Share Point, on Habitat for Humanity drive. Please reach out to Alicja for access if you don't have it yet</li><li>• During next shelter meeting we will present some analysis of the information received from Voivodships (public inquiry was shared by R2P in collaboration with HIAS)</li></ul>	
	<ul style="list-style-type: none"><li>• W przyszłą środę mamy spotkanie robocze z kilkoma technicznymi osobami aby przedyskutować zharmonizowane wytyczne i procedury. Mamy zamiar zakończyć prace możliwie najszybciej aby wrócić do was z propozycjami</li><li>• Przypomnienie: mamy przestrzeń dostępną dla wszystkich na Sharepoint-cie Habitatu. Proszę zgłosić się do Alicji jeśli nie macie dostępu</li><li>• Podczas najbliższego spotkania Shelter zaprezentujemy wam analizę informacji otrzymanych od Województw, przesłanych w trybie zapytania publicznego przez R2P &amp; HIAS.</li></ul>	
<p><b>Next meeting 16 February 2024 @2PM / ONLINE ONLY</b> <b>Shelter Partners SharePoint link: <a href="#">Shelter, Housing &amp; Accommodation Sector Files</a></b></p> <p><b>Następne spotkanie 16 lutego 2024 @2PM / ONLINE ONLY</b> <b>Link do ogólnodostępnego dysku SharePoint: <a href="#">Shelter, Housing &amp; Accommodation Sector Files</a></b></p>		